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Legendárna súťaž pod názvom Rely Dakar odštartovala svoj 45. ročník na sklon-
ku minulého roka 31. decembra, kedy začala prológom v Sea Campe - Saudskej 

Arábii a po štrnástich etapách skončila 15. januára v meste Dammam. Bánovce nad 
Bebravou, ale aj celú našu krajinu, reprezentovali dve posádky, obe v českosloven-
skom zložení a pod krídlami špičkového tímu Buggyra Racing. S číslom 900 na rep-
like Tatra „Puma“ to bol Radovan Kazarka, Jozef Kalina a Pavol Zachar. V Tatre 
Phoenix s číslom 531 Róbert Kasák, Tomáš Kazarka a Jaroslav Kolář, ktorí na svojej 
premiérovej účasti skončili na peknom 16. mieste. Posádke Bánovčana Radovana 
Kazarku sa podaril historický úspech, keď v kategórii „classic“ získali medzi ka-
miónmi skvelé tretie miesto. Podrobnosti o účasti na diaľkových pretekoch nám 
v rozhovore porozprávali Radovan Kazarka so synom Tomášom.
 Aj keď vás v  našom okrese 
mnohí poznajú, najmä ako pre-
vádzkovateľa lyžiarskeho vleku 
v  Závade pod Čiernym vrchom, 
poprosím vás trochu bližšie pred-
staviť vašu osobu.

Radovan: Narodil som sa 
v Trenčíne, neskôr som býval v Stu-
pave, kde moji rodičia učili. Potom 
som sa oženil do  Bánoviec nad 
Bebravou. Začal som tu podnikať, 
najskôr v  Striebornici, v  Uhrov-
ci a vlastne doteraz prevádzkuje-
me celá rodina lyžiarske stredisko 
v Závade pod Čiernym vrchom.
 Kedy sa zrodila myšlienka 
zúčastniť sa na  najťažšej diaľ-
kovej súťaži?

Radovan: Je to asi 36 ro-
kov späť, kedy sme s kamarátmi 
na strednej škole v Bernolákove, 

v nemom úžase pozorovali Karo-
la Lopraisa a  Jozefa Kalinu. Ako 
študenti sme boli rozdelení na dve 
skupiny, „liazáci“ a druhí boli „tat-

rováci“, s  tým že ja som už vtedy 
inklinoval k Tatre, tam ma už riad-
ne chytila vášeň k motorom a mo-
tošportu, ktorá mi vlastne vydrža-

la až dodnes. No nikdy sa mi ani 
nesnívalo, že taká osobnosť tohto 
športu ako je „Pepo“ Kalina, kto-
rý vo svojich 73 rokoch predvádza 
neuveriteľnú a závideniahodnú vý-
drž, ma bude raz navigovať. Som 
veľmi rád, že spolu tvoríme česko-
slovenskú posádku.
 Dá sa povedať, že ste si účasťou 
na Dakare splnili svoj sen?

Určite áno, študentský sen.
 Na  Rely Dakar 2023 ste sa 
zúčastnili po  druhýkrát, pre-
miéru ste absolvoval minulý rok. 
V čom bol tento ročník iný oproti 
tomu predošlému?

Bolo to diametrálne odlišné 
oproti vlaňajšku. Prakticky sme 
jazdili vlaňajší ostrý Dakar. Bolo 
tam veľa piesku, blata, vody a štr-
kové cesty, skrátka veľmi náročné.

 Tento rok ste si na  Dakare 
odbili svoju premiéru v  úlohe 
navigátora aj vy, kto vám odo-
vzdal najviac skúseností a čo sú 
hlavné úlohy navigátora?

Tomáš: Rola navigátor je veľ-
mi náročná, čo sa týka navigova-
nia na diaľkovej súťaži. Pôvodne 
sme trénovali s Jarom Miškolcim, 
školenie mi dával samozrejme aj 
pán Jozef Kalina, obaja legendy 
Dakaru. Pri navigovaní je veľa 
aspektov, ktoré rozhodujú. Je to 
predovšetkým čas, jednotlivé úse-
ky, nebezpečenstvá na trati, vý-
strahy a  prejazdové body. Tých 
treba pozbierať, čo najviac, lebo 
za každý stratený bod máme stra-
tené minúty, no niekedy sa to po-
hybuje až okolo hodiny.

Fašiangové 
oslavy 
v obciach 
a mestských 
častiach

na 2. strane >>

Najbližšie vydanie novín vám 
prinesieme 13. marca. 

Všetkým deťom prajeme 
príjemné jarné prázdniny.

Skvelý úspech posádky 
Bánovčana Radovana Kazarku

Februárové rokovanie mestského zastupiteľstva

Pokračovanie na 7. strane >>

Radovan Kazarka so synom Tomášom

V  poradí tretie rokova-
nie mestského zastupiteľstva 
vo volebnom období a prvé 
v novom kalendárnom roku 
2023 sa konalo v  stredu 
22. februára v sále Mestského 
kultúrneho strediska v  Bá-
novciach nad Bebravou. Naj-
búrlivejšiu diskusiu vyvolala 
zmena odmeňovania bánov-
ských mestských poslancov.

Rokovanie MsZ otvoril 
primátor mesta Róbert Gaš-
parík za  prítomnosti 17 po-
slancov z  celkového počtu 
19, ktorých na úvod privítal. 
Mestské zastupiteľstvo na svo-
jom februárovom stretnutí 
prerokovalo viacero návrhov 

a informatívnych správ. Medzi 
najdôležitejšie patrili Informa-
tívna správa o  plnení plánu 
kontrolnej činnosti hlavnej 
kontrolórky mesta za II. polrok 
2022, v ktorej hlavná kontro-
lórka Bánoviec nad Bebravou 
konštatovala, že mestu nehro-
zí riziko prekročenia hranice 
zadlženosti. Mestské zastupi-
teľstvo taktiež zobralo na ve-
domie Informatívnu správu 
o úrovni zabezpečovania ve-
rejného poriadku zo strany 
mestskej polície. Tá uviedla, 
že najčastejšími priestupkami 
v  Bánovciach nad Bebravou 
v  roku 2022 boli priestupky 
proti bezpečnosti a plynulos-

ti cestnej premávky. Na záver 
sa v informatívnej správe tiež 
uvádza, že celkový stav verej-
ného poriadku v meste Bánov-
ce nad Bebravou a mestských 
častiach možno z  pohľadu 
MsP hodnotiť ako dobrý.

Zvýšenie limitu primátora 
mesta na vykonávanie zmien 

v rozpočte
V rámci zásad hospodáre-

nia s finančnými prostriedka-
mi schválili bánovskí mestskí 
poslanci zvýšenie limitu pri-
mátora mesta na vykonávanie 
zmien v  rozpočte. Primátor 
Róbert Gašparík tak bude 
môcť po novom robiť zmeny 
v rozpočte do výšky 5 000 eur. 

Dôvodom tejto zmeny boli 
podľa radnice zvyšujúce sa 
ceny energií, tovarov a služieb, 
pre ktoré musí čoraz častejšie 
riešiť pokrytie neočakávaných 
výdavkov. „Limit sa zvyšuje 
v  jednotlivom prípade zo sú-
časných 3  000 eur na  5  000 
eur, zároveň sa zavádza ročný 
limit na  výkon jednotlivých 
rozpočtových opatrení, a  to 
sumárne v maximálnej výške 
50 000 eur,“ vysvetlila vedúca 
odboru finančného mestské-
ho úradu Eva Straňáková.

Užívanie Nám. Ľ. Štúra
Terasy reštauračných 

a  kaviarenských prevádzok 
sídliacich na Námestí Ľ. Štú-

ra na  základe rozhodnutia 
poslancov mestského zastupi-
teľstva budú musieť byť rozo-
berateľné a svojimi rozmermi 
dodržiavať odstupové vzdia-
lenosti od okolitých pevných 
prekážok minimálne 3 metre, 
z  dôvodu údržby dláždenej 
plochy námestia a  prejazdu 
záchranných zložiek.

Úprava cenníka služieb 
na území mesta

Mestské zastupiteľstvo sa 
jednohlasne uznieslo na no-
vých „Zásadách o  úhradách 
na čiastočné pokrytie nákladov 
mesta Bánovce nad Bebravou 
v  súvislosti s  poskytovaním 
spoločenských služieb“. Došlo 

predovšetkým k navýšeniu sa-
dzobníka platieb za stráženie 
objektov pripojených na pult 
centrálnej ochrany (objekty 
na bývanie, podnikateľské pre-
vádzky, kancelárske, výrobné, 
školské priestory a zdravotníc-
ke zariadenia). Túto činnosť 
aktuálne vykonávajú prísluš-
níci mestskej polície v Bánov-
ciach nad Bebravou.

Zmena odmeňovania 
poslancov MsZ

Najbúrlivejšiu diskusiu 
spomedzi všetkých bodov 
programu vyvolala zme-
na v  odmeňovaní bánov-
ských mestských poslancov. 

Pokračovanie na 3. strane >>
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Fašiangové oslavy v obciach a mestských častiach

Mestská časť Biskupice
Po  dlhšom čase kvôli 

pandemickým opatreniam 
občiansky výbor, klub dô-
chodcov a  DHZ Biskupice 
zorganizovali fašiangový 
sprievod našou mestskou 
častou, maškarný ples pre 
deti a kultúrny program (po-
chovanie basy). Počas celého 
programu sa podávali zabí-
jačkové jedlá. Tieto tradície 
sme prevzali od starších ob-
čanov našej mestskej časti, 
ktoré by sme chceli predať 
mladšej generácii, ktorá sa 
taktiež zúčastnila a zapojila 
do príprav fašiangovej osla-
vy. V  tejto tradícii by sme 
chceli pokračovať a v budúc-
nosti.  Štefan Vančo

Dolné Naštice
Tento rok sa v našej obci 

počas fašiangov konala tra-
dičná zábijačka so živou 
hudbou a  ochutnávkou 
špecialít. Bola to vydarená 
spoločenská akcia, v ktorej 
chceme určite pokračovať 
aj v  budúcnosti. Poďako-
vanie patrí všetkým, ktorí 
sa podieľali na organizácii 
obecnej zabíjačky, ako aj 
účastníkom. 

Radoslav Kozinka, starosta 

Obec Kšinná
V obci Kšinná sa tento 

rok tradičné „fašángy“ ko-
nali v sobotu 18. februára. 
Sprievod zložený z  členov 
FSk Bukovina, detí, ako 
aj dospelých v  rôznych 
maskách spieval, tancoval 
a  zastavoval pri domoch 
v  našej obci. Občania si 

ako poďakovanie za navští-
venie ich domu pripravili 
pre sprievod rôzne dobroty 
a do „špeciálneho voza“ im 
darovali aj malú výslužku. 
Členovia SZZP v  Kšinnej 
si pre všetkých pripravili 
v kultúrnom dome tradičné 
zabíjačkové špeciality. Vo 
večerných hodinách sa všet-
ci stretli na veselom progra-
me opäť v kultúrnom dome 
v podaní FSk Bukovina. Ve-
selý „fašángový“ večer vy-
vrcholil tradičným pocho-
vaním basy. Táto dlhodobá 
tradícia prináša začiatok 

duchovnej prípravy na naj-
staršie a najväčšie kresťan-
ské sviatky roka, kedy sa 
Popolcovou stredou končí 
obdobie zábav. 

Text: Alena Rusňáková, 
 Foto: Martin Novotka

Obec Horné Naštice
„Od  fašiang do  Veľkej 

noci vinšujem vám kratšej 
noci, cez deň slnka teplýho 
a zdravíčka pevnýho. Fašian-
gy sa krátia už sa nenavrá-
tia.“ Podobne sme si spie-
vali aj v našej obci. Obecný 
úrad a obecné zastupiteľstvo 
pripravilo pre najmenších 

v  kultúrnom dome fašian-
govú maškarádu, kde všet-
kých prítomných privítal 
starosta Stanislav Fodora. 
Svojou veselosťou a hravos-
ťou a hlavne dobrou náladou 
tešili detičky, ktorých bolo 
neúrekom, všetkých svojich 
rodičov i ostatných prítom-
ných. Po predstavení masiek 
sa rozprúdila ozajstná fa-
šiangová nálada. O program 
a  súťaže sa starala Lenka 
Exlerová a  Soňa Kšínska. 
Každé dieťa bolo odmene-
né sladkosťou. Radosť a ve-
selosť malých maškarníkov 
svedčila o tom, že deti pre-
žili v  Našticiach veselé fa-
šiangy. Neskôr pokračovala 
maškaráda pre dospelých až 
do bieleho rána. 

Eva Mikušová

Obec Otrhánky
V  sobotu 11. februára 

vyzdobená sála v Otrhán-
kach čakala na hostí, ktorí 

sa rozhodli zúčastniť 7. roč-
níka Valentínskeho plesu. 
Do  tanca hrala hudobná 
skupina KTM. Ples otvoril 
príhovorom starosta obce 
Ján Strempek a  zároveň 
poďakoval všetkým, ktorí 
prispeli do tomboly, a tak-
tiež poslancom obecného 
zastupiteľstva, kuchárom 
a svojej ekonómke Gabike 
Hašpicovej. Starosta po-
prial všetkým príjemnú 
a lásky plnú zábavu. Vystre-
lením srdiečkovej konfety 
a valčíkom hudobnej sku-
piny sa začal Valentínsky 
ples 2023. Pre všetkých bola 

pripravená výborná, pes-
trá a veľmi chutná večera. 
Okolo polnoci bola žrebo-
vaná tombola, ktorá mno-
hých potešila. Počas zábavy 
po polnoci si ešte všetci po-
chutili na výbornej kapust-
nici. Dúfame, že sa všetkým 
zúčastneným páčilo a  už 
teraz sa tešíme o rok.

  Ján Strempek, starosta

Obec Pečeňany
Fašiangy v  našej obci 

boli tento rok opäť inšpiru-
júce. Sprievod obcou nepo-
háňali kone, ako po minulé 
roky, ale traktor vyzdobený 
ako dva plnokrvníky. No-
vinkou bolo aj pojazdné 
ozvučenie, ktoré sa posta-
ralo o dobrú náladu. Basu 
prišli tento rok oplakávať aj 
dievčatá zo ZUŠ Ars Aca-
demy pod vedením Stanky 
Rusnákovej. 

Jozef Lukniš, starosta

Mestská časť D. Ozorovce 
Posledný fašiangový ví-

kend v našej obci panovala 
opäť dobrá nálada. Členo-
via výboru mestskej časti, 
hasiči a občania s nadšením 
od  pondelka pripravova-
li masky, výzdobu i vozidlá 
do  sprievodu. V  piatok 
od  skorých ranných hodín 
v  areáli kultúrneho domu 
začala výroba zabíjačko-
vých špecialít, na  ktorých 
si v  sobotu dopoludnia 
pochutnávali návštevníci. 
Sprievod masiek štartoval 
od kultúrneho domu. Vítali 
ho nielen občania Dolných 

Ozoroviec, ale aj Malých 
Chlievan. Ľudia sa radovali, 
spev, hudba, tanec i  siréna 
a  šikovné gazdinky štedro 
pohostili šiškami, chlebíčka-
mi či klobáskou, no nechý-
bala ani pálenka. Sprievod 
viedlo historické vozidlo 
VB, traktorík s vlečkou po-
vozil detičky a ako posledné 
sprievod uzatváralo hasičské 

IVECO. Výnimočne v sprie-
vode chýbalo historické vo-
zidlo Walter, ktorého mo-
tor si vyžiadal generálku. 
Po príchode do kultúrneho 
domu pokračovala voľná zá-
bava v maskách i bez masiek 
pre všetkých občanov. Všet-
kým, ktorí priložili ruku 
k dielu i štedrým občanom 
patrí veľké ďakujem. 

Mária Peťovská

Obec Pravotice
V  sobotu 18. februára 

sa konal v  našom kultúr-
nom dome detský karneval 
s hojnou účasťou rôznych 
karnevalových masiek. 
Mamičky a babičky z Pra-
votíc napiekli šišky, muf-
finy a rôzne slané pečivo, 
pre deti boli pripravené aj 
hot-dogy. Deti najprv sú-
ťažili podľa veku v rôznych 
súťažiach, ktoré pre nich 
pripravili krásne šašo-ani-
mátorky. Potom nasledo-

vala bublinová show s „Mr.
Bubble“, ktorá zaujala det-
ské aj dospelé publikum. 
Na  záver programu bolo 
žrebovanie tomboly a voľ-
ná zábava, ktorá trvala 
do večera. 
 Viera Graňačková, starostka

Obec Rybany
Hoci bolo počasie v so-

botu 18. februára sychra-
vé, vďaka spevu, smiechu 
a tancu v týchto končinách 
neuberalo na veselej nála-
de žiadnemu človeku. Obec 
Otrhánky v  spolupráci 
s DHZ Rybany usporiada-
li fašiangové oslavy, ktoré 
začali fašiangovým sprie-

vodom v  uliciach obce. 
Dopoludnia tak aj našu de-
dinu zaplavili masky, zneli 
tóny harmoniky, heligónky 
a  vďaka šikovným gazdi-
nám sa ulicami niesla vôňa 
lekvárových šišiek. Po prí-
chode do areálu požiarnej 
zbrojnice boli pre všetkých 
pripravené zabíjačkové špe-
ciality i kultúrny program. 
Účastníci osláv sa zabavili 
pri živej hudbe, potešilo 
ich fašiangové divadelno-
-tanečné predstavenie detí 

zo ZŠ Rybany, či vystúpe-
nie heligonkárky Nelky zo 
Zlatník. Ďakujeme za vy-
darenú akciu a  tešíme sa 
o rok.  OÚ Rybany

Obec Žitná-Radiša
Obyvatelia našej obce 

ako aj návštevníci pocho-
vali basu v sobotu pred po-
polcovou stredou. V sprie-
vode približne 50 masiek sa 
basa i samotný fašiangový 
„svätý tata“ viezli na špeci-
álnej plošine umiestnenej 
pred smútočným povozom. 
Nechýbali uniformovaní 
hasiči, cigánsky povoz s dy-
miacou kotlinou i nástrešá-
kom. Do kroku i tanca hrala 
DH Boboťanka. Pripravené 
boli zabíjačkové špeciality 
a kapustnica. V podvečer-
nom v  poldruha hodino-
vom programe vystúpili aj 
klientky z nereálneho do-
mova sociálnych služieb, 
aby pantomímou ukázali 
ich humorne podaný ve-
čer. Pohreb sa niesol v réžii 
„farára” Voloďu a jeho vtip-
ného slovníka. Predstavené 

boli virtuálne „celebrity” 
obce v podobe akýchsi stra-
šiakov. Vystúpila aj domáca 
HS Rozmajrín. Končilo sa 
netradičným kankánom. 
Tanečníci v piatich pároch 
poukladaných na  sebe 
po  dvoch navodili ilúziu 
nemožných smiešnych 
pohybov. Nechýbala vese-
lica. Vďaka všetkým, ktorí 
ukončili fašiangové obdo-
bie s nami.
 Vladimír Dúbravka, 

 predseda DHZ Žitná-Radiša
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Nové byty na Svätoplukovej ulici
Na  Svätoplukovej ulici 

v blízkosti mestských byto-
vých domov vznikne čoskoro 
nová bytovka s 22 bytovými 
jednotkami. Stavebné práce 
symbolicky odštartovali po-
klepaním základného kame-
ňa primátor mesta Róbert 
Gašparík a zástupca zhotovi-
teľa, firmy Hydros Bánovce, 
Rudolf Košík.

Nový mestský nájomný 
bytový dom bude dispono-
vať 18 dvojizbovými a 4 tro-
jizbovými bytmi. Výstavbu 
mesto realizuje s podporou 

Ministerstva dopravy a vý-
stavby SR a Štátneho fondu 
rozvoja bývania.

V  súvislosti so staveb-
nými prácami žiadame ob-
čanov o zvýšenie opatrnosti 
v blízkosti staveniska a oby-
vateľov okolitých bytových 
domov o  trpezlivosť. Pre-
mávka na miestnej komuni-
kácii pri stavenisku nebude 
obmedzovaná, treba však 
rátať s  pohybom vozidiel 
a  stavebných mechanizmov 
zabezpečujúcich výstavbu.

  Tlačová správa mesta 

Projekt Moderné Bánovce 
odhalí viac histórie

Historicky významných pamiatok 
sa v našom meste nezachovalo mnoho. 
Zvýšiť atraktivitu tých existujúcich pre 
návštevníkov a priniesť viac informácií 
aj pre domáce obyvateľstvo je cieľom 
projektu Moderné Bánovce. 

So zámerom vybudovať ucelenú mo-
dernú informačnú sieť sa v prvej etape 
vytypovalo 7 architektonických objektov 
– Kostol sv. Mikuláša, Kostol Najsvätejšej 
Trojice, historická budova mestského úra-
du, bývalého hotela Central na námestí, 
budova evanjelického kostola, gymnázia 
a Pamätný dom Janka Jesenského. K vý-
znamným budovám vznikli originálne 
informačné tabule. Autormi sú výtvarní-
ci žijúci v Bánovciach – Daša Ďurišová 
a Jakub Lipták. Na drevenom stojane je 
umiestnená kovová tabuľa s reliéfom da-
nej pamiatky a krátkym popisom v slo-
venskom i anglickom jazyku. Tabule budú 
osadené s príchodom jari za priaznivejšie-
ho počasia. Text bude dopĺňať QR kód od-
kazujúci na webovú stránku, kde sa náv-
števník dočíta viac zaujímavostí a nájde 
i fotogalériu pamiatky. Získa tak podrob-

nejšie informácie bez ohľadu na otváracie 
hodiny informačného centra a bez potre-
by sprievodcu. Rovnako prostredníctvom 
galérie môže nahliadnuť aj do interiéru 
budovy v prípade, že nie je otvorená.

Fotogaléria v  rámci projektu Mo-
derné Bánovce je dielom profesionálnej 
ukrajinskej fotografky Tetiany Maslov-
skej. Naše pamiatky zachytila nielen ob-
jektívom profesionála, ale najmä okom 
vnímavého návštevníka. Priniesla tak iný 
pohľad na budovy, okolo ktorých možno 
denne chodíme a neuvedomujeme si veľa 
drobných a pozoruhodných architekto-
nických detailov, ako napríklad i krásu 
interiéru našich kostolov. Prvá etapa pro-
jektu je základom, na ktorý môžu nadvä-
zovať ďalšie interaktívne prvky s cieľom 
osloviť mladšie vekové skupiny. Moderné 
technológie nám dnes umožňujú zvýšiť 
atraktivitu aj málo zachovalých pamiatok 
prerozprávaním príbehov z histórie, vi-
zuálnym zobrazením alebo prepojením 
s kultúrno-spoločenskými podujatiami 
organizovanými v meste. Projekt Moder-
né Bánovce realizuje mesto Bánovce nad 

Bebravou a Mestské kultúrne stredisko 
v Bánovciach nad Bebravou. Vznik fo-
togalérie z verejných zdrojov podporil 
Fond na podporu umenia. 

Tlačová správa mesta

Mestská brána 
nájde nové miesto

Kovová brána na Rokoš-
skej ulici bude čoskoro pre-
miestnená na nové miesto. 
Konštrukcia na  námestí 
bola osadená v rámci reno-
vácie centrálnej mestskej 

zóny v  roku 2012 symbo-
licky na mieste, kde v dáv-
nejšej histórii skutočne stá-
vala jedna z brán do mesta. 
Pôvodným zámerom bolo, 
aby sa celá zazelenala popí-
navými rastlinami, čo však 
v priebehu času neprinieslo 
želaný efekt. Mesto plánuje 
bránu premiestniť do mest-
ského parku, kde by sa pre 
jej zazelenanie mohli nájsť 
lepšie podmienky a  aj iné 
využitie. Presun brány záro-
veň s obnovou jej povrchu 
je v štádiu príprav, práce by 
sa mali realizovať v jarných 
mesiacoch.  Oznam MsÚ

Projekt financovania 
opatrovateľskej služby

Zabezpečenie opatro-
vateľskej služby je jednou 
z priorít sociálneho progra-
mu mesta Bánovce nad 
Bebravou. Je v záujme vede-
nia mesta ju zabezpečovať 
pre svojich občanov konti-
nuálne, udržateľne a kvalit-
ne. S  týmto zámerom sme 
vypracovali projekt s  ná-
zvom Rozvoj opatrovateľskej 
služby v  Bánovciach nad 
Bebravou. Vďaka úspešnej 
žiadosti je zabezpečovanie 
tejto sociálnej služby a  jej 
rozvoj od  decembra 2021 
financované zo zdrojov Eu-
rópskeho sociálneho fondu 
v rámci Operačného progra-
mu Ľudské zdroje. 

Predmetom projektu je 
zamestnávanie 12 opatrova-
teliek na plný pracovný úvä-
zok po  dobu 24 mesiacov. 

Služba sa poskytuje na  zá-
klade zmluvy o poskytova-
ní terénnej opatrovateľskej 
služby, priamo v domácnosti 
klienta a zahŕňa pomoc pri 
sebaobsluhe (hygiena, stra-
vovanie, obliekanie), starost-
livosti o domácnosť (nákup 
potravín, zohriatie jedla, 
bežné upratovanie) a  zák-
ladných sociálnych činnos-
tiach (sprievod k  lekárovi 
alebo na úrad). 

Tlačová správa mesta

Zľava: Rudolf Košík a Róbert Gašparík 

Namiesto doterajšieho vzor-
ca, ktorý počítal s  tým, že 
za  každú účasť na  rokovaní 
mestského zastupiteľstva patrí 
poslancovi MsZ odmena vo 
výške 50% z 1/12 mesačného 
platu primátora, bol schvále-
ný nový výpočet poslaneckej 
odmeny. Po novom poslancovi 
mestského zastupiteľstva patrí 
za  výkon jeho funkcie kaž-
domesačná odmena vo výške 
35 % z 1/12 mesačného platu 
primátora. No ak sa poslanec 
nezúčastní na viac ako polo-
vici všetkých hlasovaniach, 
hrozí mu krátenie jeho odme-
ny o 50%. Táto zmena si me-
dzi poslaneckým kolektívom 
našla niekoľko podporovate-
ľov, no zároveň aj odporcov. 
Poslanci Peter Králik a Dávid 
Holý uviedli, že nie sú proti 
zmene systému odmeňova-
nia poslancov, no dôvod pre 

ktorý s ním nesúhlasia je ten, 
že v súčasnosti nie je vhodná 
doba na  zvyšovanie odmien 
poslancov. Naopak, poslanky-
ňa Zuzana Rydziová argumen-
tovala, že poslanci MsZ v Bá-
novciach and Bebravou majú 
dlhodobo najnižšie odmeny 
z okolitých miest, a tí poslanci, 
ktorí si myslia, že si odmeny 
nezaslúžia, sa ich môžu vzdať. 
Poslankyňa taktiež uviedla, že 
tento návrh je oveľa spravodli-
vejší, pretože poslanci sú podľa 
neho odmeňovaní na základe 
zásluh. Poslancom týmto návr-
hom boli schválené aj paušálne 
náhrady výdavkov, ktoré im 
vznikajú v  súvislosti s  výko-
nom funkcie poslanca v súlade 
so zákonom o cestovných ná-
hradách, pri používaní mobil-
ných telefónov, pri používaní 
vlastných multimediálnych 
zariadení, počítačov a tlačiar-
ní, a to v sume 30 eur mesačne. 

Za návrh úpravy odmeňovania 
poslancov napokon hlasovalo 
11 z nich a 6 poslancov sa hla-
sovania zdržalo. 

Zmena rozpočtu mesta 
na rok 2023

Zmeny, ktoré schválili po-
slanci MsZ, sa dotkli aj rozpoč-
tu nášho mesta. Došlo k na-
výšeniu príjmov mesta o viac 
ako 14 000 eur a k presunom 
v  rámci bežných výdavkov. 
Navýšil sa transfer na verejnú 
autobusovú dopravu o 791,30 
eur, presunuli sa finančné pro-
striedky z „Rezervy na rozvoj 
kultúry v meste“ do rozpočtu 
MsKS z  dôvodu mzdových 
nákladov novovymenovaného 
riaditeľa kultúrneho strediska, 
a  taktiež došlo k  navýšeniu 
ceny výstavby bytových jed-
notiek na ulici Svätoplukova 
o 350 100 eur. Zmeny rozpoč-
tu na rok 2023 odsúhlasilo 13 
zo 17 prítomných poslancov.

Ukončenie prenájmu 
telocvične na Ulici Školská

Z  dôvodu nepriaznivej 
ekonomickej situácie a na-
výšenia cien energií bolo 
občianske združenie ŠKP 
(športový klub polície) nú-
tené ukončiť prenájom telo-
cvične na ulici Školská 769. 
Poslanci MsZ jednohlasne 
túto požiadavku ŠKP schvá-
lili, čím telocvičňa prešla 
do  správy majetku mesta 
(SMM) Bánovce n/B. Ria-
diteľ SMM Milan Filo v roz-
prave uviedol, že do uvede-
ného objektu je potrebné 
investovanie kvôli zníženiu 
nákladov na jeho ďalšiu pre-
vádzku. Primátor mesta Ró-
bert Gašparík potvrdil, že 
mesto bude uvažovať nad 
ďalším prenájmom tejto te-
locvične pre firmy či športo-
vé kluby pôsobiace v Bánov-
ciach nad Bebravou.

Prevádzka zimného štadióna
Mesto Bánovce nad Bebra-

vou podalo na Fond pre pod-
poru športu v  rámci progra-
mu „Výstavba, rekonštrukcia 
a modernizácia športovej in-
fraštruktúry“ žiadosť o dotáciu 
na rekonštrukciu a moderni-
záciu technológie chladenia 
a  osvetlenia ľadovej plochy 
zimného štadióna v  Bánov-
ciach nad Bebravou. Dôvodom 
podania žiadostí bola poru-
cha na chladiacom zariadení 
na zimnom štadióne. 

Ďalšie body programu
Mestskí poslanci schváli-

li zníženie nájmu nebytových 
priestorov bývalého baru Ya-
kuza v Dome služieb, ktoré sa 
mesto dlhodobo pokúša pros-
tredníctvom verejnej obchod-
nej súťaže prenajať. Schválené 
bolo tiež vyradenie detského 
ihriska na  Svätoplukovej uli-
ci z  majetku mesta z  dôvodu 

jeho opotrebenia a  nefunkč-
nosti. Na záver poslanci MsZ 
predniesli viacero interpelácií 
týkajúcich sa nášho mesta. Do-
pytovali sa okrem iného na vy-
budovanie priechodu pre chod-
cov na  ulici M.R. Štefánika, 
zverejnenie žiadateľov nájom-
ných bytov na webovej strán-
ke mesta, parkovanie v  okolí 
mestského úradu, rekonštruk-
ciu betónovej plochy na ulici 
K priehrade, či na rekonštruk-
ciu parkoviska pri cintoríne 
v Horných Ozorovciach. Všetky 
odpovede na otázky poslancov 
budú zverejnené na  webovej 
stránke mesta Bánovce nad 
Bebravou. Celý priebeh zastu-
piteľstva a obsah schvaľovaných 
materiálov nájdete na stránke 
mesta, www.banovce.sk v sekcii 
Samospráva – Mestské zastupi-
teľstvo - uznesenia, zápisnice, 
záznamy. Lenka Karasová, 
 Peter Gašparovič

Februárové rokovanie mestského zastupiteľstva
Dokončenie z 1. strany >>
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na facebooku 

SOM občan, mám názor... 
Milí Bánovčania, pred 

týždňom sa na  sociálnej 
stránke týkajúcej sa nášho 
mesta objavili fotky psích vý-
kalov v okolí Materskej školy 
Severka. Chcem sa poďako-
vať Katke, ktorá to zverejnila 
na FB a ľuďom, ktorí vyjadrili 
svoj negatívny názor na túto 
situáciu. Bojím sa však, že 
práve tí, ktorých sa to týka, 
to budú ignorovať ďalej. Ráno 
a večer, keď je tma: „Veď ma 
nikto nevidí, tak nechám 
„kopu“ tam, kde sa psík vyka-
kal.“ Je to bezohľadnosť voči 
poctivým psičkárom a ostat-
ným ľuďom. Pracujem v tejto 
škôlke a vidím to každý deň. 
Viackrát sa stalo, že „nádiel-
ka“ bola priamo na chodníku 
vedúcemu do  šatne škôlky. 
Deti chodia na  prechádzky, 
na  ihrisko pri škôlke a „ho-
vienka“ nosia do šatní na to-
pánkach. Neprajem nikomu 
toto umývať a  tiež topánky 
deťom, aby rodičia neodpadli 
od smradu, keď prídu pre svo-

je deti. Čudujeme sa, že je tu 
vlna nevôle voči psičkárom? 
Že si niekto dovolí otráviť ich 
miláčika? Pes predsa za  nič 
nemôže! Zodpovedný je jeho 
majiteľ. Prosím, ľudia, zamys-
lime sa nad sebou a  svojím 
správaním. Naše deti majú 
právo chodiť po čistých chod-
níkoch a bezstarostne behať 
po tráve. Kde sú tie časy, keď 
sme v nej mohli bez obáv se-
dieť, či ležať a pozerať sa ro-
manticky na hviezdy! Prosím 
mestskú políciu, aby sa prišli 
prejsť po chodníku pred škôl-
kou a po jej okolí. A prines-
te si so sebou aj jedno veľké 
vrece! Ak „vstúpiť do hovna“ 
znamená šťastie, mnohí oko-
loidúci by ho mali mať už na-
vždy. Všetko je to o  ľuďoch. 
O  ohľaduplnosti, tolerancii 
a  vzájomnom rešpekte. Tak 
prosím, osvojme si základné 
pravidlá ľudského správania. 
Učia sa ich od nás, ľudí, nie-
len psy, ale hlavne naše deti. 

Mária Pilátová

školstvo4

Ľudovít Kiripolský v druhom rade prvý vpravo

Bánovskí gymnazisti na olympiádach

Výtvarný ateliér 
v MŠ Radlinského

V priebehu februára sa 
roztrhlo vrece s  rôznymi 
olympiádami a  súťažami 
žiakov. Niektoré sa konali 
na  úrovni okresných kôl, 
iné mali štatút krajskej sú-
ťaže a naši žiaci sa zapojili 
aj do takých, ktoré mali ce-
loslovenskú účasť. Takmer 
vždy ide o  súťaže, ktoré 
majú postupový charakter. 
Aby sa žiak dostal do vyš-
šieho kola, musí získať po-
žadované umiestnenie. 

Naše Gymnázium Jan-
ka Jesenského v okresných 
súťažiach organizovaných 
Centrom voľného času 
v  Bánovciach nad Bebra-
vou úspešne reprezentovali 
Samuel Jánošík (kvarta), 
ktorý v dejepisnej olympi-
áde (kategória C) získal 1. 
miesto, a Lukáš Matej (ter-
cia), ktorý v rovnakej súťaži 
(kategória D) vybojoval 2. 
miesto. Obaja postupujú 

do  krajského kola súťaže. 
V súťaži Šaliansky Maťko
sa predstavil recitátor Ja-
kub Kasala (sekunda), kto-
rému sa v prednese sloven-
skej povesti ušlo 2. miesto.

Na krajskej úrovni sme 
mali zástupcov predovšet-
kým v jazykových olympiá-
dach. Lucia Kúdelová (2.A)
reprezentovala seba i našu 
školu v olympiáde vo fran-
cúzskom jazyku v  Tren-
číne a  získala 3. miesto. 
V olympiáde v nemeckom 
jazyku, ktorej krajské kolo 
prebiehalo v  Prievidzi, sa 
Sarah Birkenberger (2.B)
umiestnila na  2. mieste. 
V  krajskom kole olympi-
ády v španielskom jazyku
v Novom Meste nad Váhom 
sa Martin Ragan (2.B)
umiestnil rovnako na  2. 
mieste. A  do  tretice bola 
druhá v  krajskom kole 
olympiády v  anglickom 

jazyku Klaudia Scarlett 
McKenzie zo 4.A. Najlep-
šie umiestnenie si vybojo-
val Matej Baško zo septi-
my, ktorý sa stal krajským 
víťazom olympiády v slo-
venskom jazyku a postúpil 
do  celoslovenského kola 
tejto súťaže.

Účastníkov sme mali aj 
v celoslovenskej súťaži Ex-
pert geniality show. Max 
Oliver Gašpárek z  prímy
vyhral vo svojej kategórii 1. 

miesto. Úspechom je aj 5. 
miesto Lukáša Kotlárika 
(príma) a 6. miesto Ada-
ma Strapeka (4.A), hlavne 
ak uvedieme, že táto vedo-
mostná súťaž mala v tomto 
ročníku až 12000 účast-
níkov, žiakov základných 
a stredných škôl.

A našim žiakom sa darí 
nielen vo vedomostných 
súťažiach, ale aj v  špor-
te. Na  okresnej úrovni si 
víťazstvo a  postup do  re-
gionálneho kola vybojo-
vali postupne volejbalové 
družstvo, stolní tenisti 
i bedmintonisti.

Všetkým gymnazistom, 
ktorí sa súťaží a  olympiád 
zúčastňujú, ďakujeme za zá-
ujem, za  reprezentáciu ško-
ly i  seba samých. Menova-
ným víťazom blahoželáme 
k umiestneniu a všetkým pra-
jeme veľa ďalších úspechov. 

Dušan Zajac, riaditeľ GJJ

Majstrovské die-
la sa podarilo vytvoriť 
talentovaným deťom 
z nášho mesta vo štvr-
tok 16. februára 2023. 
Tieto vybrané deti zo 
všetkých našich ma-
terských škôl sa stretli 
v ateliéri materskej ško-
ly na Radlinského ulici 
a pod vedením učiteľ-
ky Janky Števekovej 
na  plátno namaľovali 
krásnu sovu akrylový-
mi farbami. Učiteľka 
Janka krok za krokom sprevádzala maľbu detí a čisté plátno 
sa v priebehu krátkeho času zmenilo na mimoriadne vydarené 
dielo. Deti si tak okrem vlastnoručne namaľovaného obrazu od-
niesli domov aj pocit úspechu a zážitok z maľby v ateliéri. Ma-
terská škola na Radlinského ulici však aj dlhodobo podporuje 
výtvarnú tvorbu detí predškolského veku, a to organizovaním 
výtvarného krúžku, ktorý v materskej škole vedie práve Janka 
Števeková a patrí naozaj k veľmi obľúbeným a vyhľadávaným, 
ktoré materská škola ponúka.  Andrea Manová, riaditeľka školy

DOD ZŠ Gorazdova
15. marca 2023 

Blíži sa termín, kedy sa rodičia musia rozhodnúť, ktorú 
školu pre svoje dieťa vyberú. V zmysle §20 ods. 5 zákona 
č. 245/2008 Z. z. (školského zákona) dieťa plní povinnú 
školskú dochádzku v základnej škole v školskom obvode 
Bánovce nad Bebravou – rodič si vyberie ľubovoľnú základ-
nú školu. Aby sme vám uľahčili výber, otvorili sme pre vás 
vyučovacie hodiny, kde si budete môcť pozrieť kto, čo a ako 
so žiakmi v našej škole robí. Stále u nás zostáva prioritou 
obsah a kvalita výchovno-vzdelávacieho procesu.

Čo u nás uvidíte? prvácku triedu, našich prváčikov s ich 
pani učiteľkou, vyučovanie štvrtákov, lebo ich triedne učiteľky 
budú učiť vašich budúcich prváčikov, vyučovaciu hodinu an-
glického jazyka, lebo jazyky patria medzi naše priority, vyučo-
vaciu hodinu matematiky na druhom stupni, vybavenie školy, 
materiálno – technické podmienky, športoviská, učebne ...

... a odpovieme Vám na otázky ohľadom smerovania a za-
merania našej školy. Rozvrh otvorených vyučovacích hodín 
nájdete na stránke našej školy. Tešíme sa na Vašu návštevu. 

Andrej Kúdela – riaditeľ školy

Významné ocenenie 
pre vedúceho CTK Viking

Vedúci CTK Viking pri 
CVČ Bánovce nad Bebra-
vou Ľudovít Kiripolský si 
22. februára 2023 prevzal 
v Bratislave ocenenie Pra-
covník s  mládežou 2022 
- za  Trenčiansky kraj. 
Oceňovanie bolo súčasťou 
medzinárodnej konferen-
cie ZRUČNOSTI MLÁ-
DEŽE, ktorá sa konala pod 

záštitou Ministerstve škol-
stva a Národného inštitú-
tu vzdelávania a mládeže. 
Hodnotiaca porota ocenila 
jeho prínos v rozvoji zruč-
ností, hodnôt a formovaní 
mladej generácie, ktorej sa 
ako vedúci venuje 25 rokov 
vo svojom voľnom čase. 
Rozhovor s ním vám prine-
sieme už čoskoro.  (lk)



27. február 2023      Číslo 6

Divadlo pre deti
Mestské kultúrne stredisko pozýva 24. marca 2023 
o 17.00 h na predstavenie pre deti s názvom Červená 
čiapočka alebo o hlúpom vlkovi, v podaní hercov Di-
vadla Dogma z Trenčína. Vstupné: 8 eur. Predpredaj 
v MsKS a v Informačnom centre.  r

kultúra, spoločnosť 5

Dušan Matiaš a Viera Ďuračková
František Kunkel a Veronika Panáková

Uzavreli manželstvo

 Spoločenská kronika

Popolcovou stredou sa začal pôst. V rímskokatolíckej 
cirkvi a jej liturgii je to prípravné obdobie na Veľkú noc. 
Veriacim má pripomenúť dôležitosť pokánia, hĺbku viery 
v Boha a silu lásky k blížnym.

Pre nás všetkých, bez poukazu na vieru, je pôst mož-
nosťou a šancou na vnútorné stíšenie a upokojenie sa. 
Štyridsať dní. Aspoň pár chvíľ v nich popremýšľať o na-
ozajstných hodnotách, o cenných pravdách, ktoré nám 
unikajú a strácajú sa v zmätku všedných dní. 

Upokojiť rozcválanú myseľ a nepokojné srdce. Dopriať 
im trochu ticha.

A možno aj naše telo by uvítalo, nejakú očistnú a od-
ľahčujúcu kúru.

Pôst nie je len o odopieraní si niečoho. Je hlavne o do-
priatí si toho, čo nám najviac chýba.

Doprajme si teda tie vzácne chvíle stíšenia a pripomí-
najme si:

„Prach si a na prach sa obrátiš.“  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

26. ročník Farského plesu 
ľudí dobrej vôle sa opäť vydaril

Beseda k prvému výročiu vojny na Ukrajine

Poslednú fašiangovú 
sobotu sa v Dome Kultúry 
v Bánovciach nad Bebravou 
konal pod záštitou občian-
skeho združenia TRINITAS 
tradičný Farský ples - ľudí 
dobrej vôle. Po  úvodných 
tónoch, ktoré patrili taneč-
níčkam SZUŠ Muzeta, na-
sledovala slávnostná sabráž. 
Ples slávnostným príhovo-
rom a  prípitkom otvorila 
predsedníčka občianskeho 
združenia Jana Virgovičo-
vá, o celovečernú zábavu sa 
postarala Hudobná skupina 

DISK z Topoľčian. Na svoje 
si prišli fanúšikovia všet-
kých hudobných žánrov, 
tanečnou sálou sa ozývali 
nielen tóny evergreenov, ale 
aj najnovších hitov. Chytľa-

vé melódie nenechali niko-
ho sedieť, tanečný parket sa 
rýchlo zaplnil a nastal „boj“ 
o svoj tanečný priestor. Ani 
milovníci ľudovej hudby 
nezostali sklamaní – mohli 

sa dosýta vytancovať, ale 
najmä „vyspievať“ spolu 
s  kapelou HUPS zloženej 
z učiteľov ZUŠ D. Kardoša 
pod vedením Jána Chudo-
bu. Samozrejme, na  ple-
se nechýbala ani tombola 
a  výborné jedlo. Nečudo, 
že po  vydarenom večere 
sa tanečníci len neradi lú-
čili. Domov odchádzali 
vynikajúco naladení tešiac 
sa na  ďalší - v  poradí už 
27. Farský ples. 

Text: Jana Virgovičová, 
 foto: HS DISK

Uplynulú sobotu sa 
v  Kultúrnom centre Ži:va 
konala beseda na tému voj-
nového konfliktu na  Ukra-
jine. Poétka a moderátorka 
Denisa Penciaková, učiteľka 
a predsedníčka OZ Ponitrie 
Valentína Beniaka, uvied-
la besedu svojou básnickou 
tvorbou. Dramatik, dlhoroč-
ný novinár a chvíľu aj učiteľ 
Peter Borszék predstavil nie-
len svoju novú divadelnú hru 
o kremeľskom spôsobe vlád-
nutia, ale priblížil aj historic-
ké fakty o minulých vojno-

vých konfliktoch v Európe. 
Rodák z Bánoviec Branislav 
Bezák, ktorý je publicistom 
Denníka N, v  tejto vojne 

našiel aj pozitíva, napríklad 
aj to, ako sa Slováci naučili 
o svojom susedovi - Ukraji-
ne veľa doteraz nepoznaných 

faktov. Svoj názor prednie-
sol prítomným aj spisovateľ 
Silvester Lavrík, riaditeľ Zá-
kladnej umeleckej školy D. 
Kardoša. Úplne záverečné 
slovo patrilo Ukrajinke Te-
tyane, žijúcej v Bánovciach 
od vypuknutia vojny, ktorá 
cez slzy porozprávala smutný 
príbeh jej rodiny. Pevne verí-
me, že konflikt na Ukrajine 
sa čím skôr skončí a nebude 
rozširovať svoje negatívne 
dopady aj na  vzťahy medzi 
nami, Slovákmi. 

(lk) foto: Dušan Čaniga

Za Mirom Kušnierom...
Speváčka, huslista, ale aj 

zbor a divadelná inscenácia 
potrebujú hudobný sprie-
vod. Nielen pri vystúpení, 
ale predovšetkým počas skú-
šania. Neistý tón sólistky, či 
začínajúceho speváčika po-
trebuje oporu v čisto, pres-
ne a zreteľne znejúcom tóne 
hudobného nástroja ovláda-
ného vnímavým korepetíto-
rom, ktorý ich počká, ak sa 
stratia v rytme, pomôže im 
nájsť sa, ak poblúdia v me-
lódii. Mirkovi Kušnierovi, 
ktorý nás navždy opustil 
12.2.2023 sa takých žiakov 
ušli aj štyri desiatky ročne. 
Zrátajme si, koľko ich za šty-
ridsať rokov jeho pôsobenia 
v našej škole bolo! 

K tomu prirátajme ne-
spočetné vystúpenia s  fol-
kloristami, sólové hranie 
a predovšetkým – organo-
vanie. Široko-ďaleko niet 
kostola, v ktorom by za krá-
ľovským nástrojom nesedel 
aspoň príležitostne a zvy-
čajne to bolo vtedy, keď to 
bola príležitosť výnimočná. 
Ďalšou jeho neprehliadnu-
teľnou aktivitou bolo lade-
nie. Klavíry poznal podľa 
zvuku. Tak ako ľudí, tých 
vedel rozoznať podľa kro-

ku, podľa toho, ako rezko 
či voľne vstupovali do bu-
dovy školy. 

Ak ste sa Mirka opýtali 
trebárs, na ktorý deň v týždni 
pripadol Štedrý deň pred sto 
rokmi, povedal vám to rov-
nako pohotovo a presne, ako 
vedel s  absolútnou istotou 
povedať, na akom tóne kŕkajú 
žaby pod oknom – es, pove-
dal a keď bol klavír poruke, 
vzápätí aj dokázal. Mirko mal 
totiž absolútny sluch. 

Mirko bol aj skvelý aran-
žér, improvizátor a akúkoľvek 
skladbu vedel na  počkanie 
transponovať do polohy, kto-
rá bola jeho žiakom, či spolu-
hráčom intonačne komfort-
ná. Okrem týchto vzácnych 
a zriedkavých schopností mal 

aj obrovský zmysel pre humor; 
nezažínaj, ja sa ani potme ne-
bojím, povedal mi raz, ešte 
ako začínajúcemu učiteľovi, 
keď som sa po zotmení vrátil 
do  triedy. Spoznal ma podľa 
kroku, a podľa toho, že som 
– meškal. Bol jediným člove-
kom, ktorý podľa ucha vedel 
bezpečne povedať, či je čaša 
poloprázdna alebo poloplná. 
A keďže bol večný optimista, 
to druhé sa mu páčilo viac.

A  je tu ešte jedna špeci-
álna črta jeho fenomenál-
nej hudobnej predstavivosti 
a pamäte. Stačilo mu skladbu 
raz počuť, aby ju vzápätí do-
kázal zahrať s neopakovateľ-
ným citom pre pôvodný zá-
mer skladateľa. Či už to bola 
rocková balada od Queenov, 

pieseň Mikuláša Schneidera 
Trnavského alebo džezová 
štandarda, zahral ju bravúrne 
a na počkanie. Pritom si treba 
uvedomiť, že hoci notopis po-
znal, nikdy žiadnu notu nevi-
del. On sám tomu hovoril, že 
hrá od nevidím do nevidím.

Dnes sa s ním prišiel roz-
lúčiť len zlomok tých, ktorí 
s ním spolupracovali. Väčši-
na z nich ho už predišla a bol 
to často práve Mirko Kušnier, 
kto ich vyprevádzal aj na po-
slednej ceste. Zišli sme sa tu 
tí, či už bývalí žiaci, kolegyne, 
kolegovia, spoluhráči, ktorí 
sme ho poznali ako legendu. 
Ku všetkému, čo tu o  ňom 
doteraz zaznelo, je potrebné 
prirátať ešte jeden rozmer 
jeho muzikality – schopnosť 
komponovať vlastné sklad-
by. Z nahrávky sme si prá-
ve vypočuli jeho poslednú 
kompozíciu pre organ v jeho 
vlastnom podaní. 

Mirko, v  mene kolegýň, 
kolegov, žiačok a žiakov ZUŠ 
DK sa s tebou lúčime tvojou 
obľúbenou piesňou Jablone 
od Gejzu Dusíka. Mal si ju rád 
aj preto, že to bola obľúbená 
pieseň tvojej mamičky. Česť 
tvojej pamiatke. 

Silvester Lavrík

Zľava: S. Lavrík, B. Bezák, P. Borszék, D. PenciakováZľava: S. Lavrík, B. Bezák, P. Borszék, D. Penciaková

Pozvánka do divadla
Základná organizácia 

Slovenského zväzu zdra-
votne postihnutých č.  3 
Bánovce nad Bebravou vás 
pozýva 3. apríla (v  pon-
delok) 2023 na  hudobnú 
inscenáciu Zlatá lýra , 
do divadla Andreja Baga-
ra v Nitre. Odchod: 15.00 
h - bývalá pošta sídl. Dub-
nička alebo 15.15 h - zá-
stavka SAD pri poliklinike 
(pri Mestskej polícii). Hu-
dobná inscenácia Zlatá lýra 

poodhalí zákulisie a pred-
staví festival Bratislavská 
lýra ako fenomén doby, 
bez nostalgie, bez idealizá-
cie, ale s  nadhľadom, hu-
morom a s pomenovaním 
defektov minulého režimu. 
Záväzne prihlasovať (so za-
platením) sa môžete denne 
od 11.00 do 14.30 h v kan-
celárii SZZP Klub dôchod-
cov ul. Za Valy 466 (bývalá 
SPŠS), bližšie informácie: 
0904 487 991.  Jozef Kocúr
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AS Trenčín – Sokol 
Bánovce 35:37 (16:18)
Naše hádzanárky sa 

v  krajskom derby predsta-
vili pod hradom Matúša 
Čáka, kde zdolali AS Tren-
čín po  dramatickej kon-
covke 37:35. Víťazstvom 
si v  tabuľke upevnili tretie 
miesto. Trenčianky mali 
vydarený úvod, keď ich 
na konci 4. minúty poslala 
do vedenia 3:1 najlepšia ka-
nonierka ligy Skaličanová. 
V polovici 11. minúty mali 
domáce navrch už o  štyri 
góly po tom, čo Ferenyiová 
zvyšovala stav na 7:3. Pasáž 
do 23. minúty patrila našim 
hádzanárkam, ktoré spres-
nili koncovku a otočili skó-
re stretnutia na  9:11. Zve-
renkyne Richarda Makýša 

v ďalších minútach odskočili 
na rozdiel troch gólov, aby 
päť sekúnd pred vypršaním 
prvého dejstva Paulínyová 
stanovila polčasový stav 
na  16:18. Po  zmene strán 
Skaličanová dva razy priblí-
žila domáce na dostrel jedi-
ného gólu – v 31. min 17:18 
a v 34. min 18:19 – no naše 
dievčatá im viac nedovolili. 
Do 37. minúty si Sokol vy-
pracoval štvorgólové vede-
nie, keď Ráciková upravila 
stav na 18:22. Domáce však 
nezložili zbrane a na začiat-
ku 54. minúty sa po šnúre 
troch gólov znovu dotiahli 
na rozdiel jediného zásahu 
po  zakončení Paulínyovej 
na 31:32. Stretnutie vyústilo 
do  dramatickej koncovky, 
ktorú lepšie zvládli Bánov-

čanky. Osemnásť sekúnd 
pred záverečným hvizdom 
Líšková spečatila naše víťaz-
stvo na 35:37. 

HK SOKOL: A. Bežo-
vá – I. Michaličková 5, Z. 
Galková 11/2, Ch. Aujeská 
3, J. Vaňová, D. Krajčíková 
5, M. Bežová 6, M. Šiplá-
ková, E. Žáčiková, J. Líško-
vá 3, A. Ráciková 4, tréner: 
R. Makýš. 

Sokol Bánovce – ŠKP 
Bratislava 30:25 (17:15)

V  sobotu 25. februára 
v  Mestskej športovej hale 
v  Bánovciach nad Bebra-
vou Bratislavčankám vyšiel 
úvod stretnutia. V 3. minúte 
viedli 0:2 a v polovici 9. mi-
núty 3:6. Následne však naše 
dievčatá zaznamenali šnú-
ru šiestich gólov, na konci 

ktorej stala Ráciková upra-
vujúca skóre na 9:6. Druhá 
polovica úvodného dejstva 
priniesla vyrovnaný priebeh 
a do šatní odchádzali hráč-
ky za stavu 17:15. Po zmene 
strán si dievčatá trénera Ma-
kýša vypracovali šesťgólový 
odstup, 29:22. Bratislavčan-
ky síce v  závere dokázali 
skresať výsledok na  29:25, 
no posledné slovo stretnutia 
mala naša Galková. Tá spe-
čatila naše víťazstvo 30:25.

HK SOKOL: A. Bežová, 
N. Mikušová – I. Michalič-
ková 3/1, Z. Galková 5/3, 
P.  Jancusková, Ch. Aujes-
ká 1, D. Krajčíková 6, M. 
Šipláková, E. Žáčiková 2, J. 
Líšková 6, E. Hrubá, A. Rá-
ciková 7, tréner: R. Makýš. 

(mp, aj)
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V našom meste sa opäť 
vzdelávali futbaloví tré-
neri. Vedomosti získali 
na seminári.

Býva dobrým zvykom, že 
čas do  prvého jarného fut-
balového stretnutia využí-
vajú kluby na rôzne aktivity. 
Jednou z nich je i zvyšovanie 
si trénerských kvalifikácií 
a  odborných vedomostí. Aj 
to bol dôvod, prečo Mestský 
futbalový klub Spartak v spo-
lupráci s Technickým úsekom 
vzdelávania futbalového zvä-
zu uskutočnil 18. februára 
seminár trénerov C a  B li-
cencií. Po  dvojročnej pauze 
sme tak opäť v našom meste 
privítali významné osobnosti 
slovenského futbalu. V úvode 
sobotného školenia privítal 
šéftréner mládeže Miloš Ša-

gát koordinátora vzdelávania 
technického úseku Michala 
Kováča, i  prezidenta MFK 
Spartak Ľubomíra Pšenku, 
a približne štyri desiatky tré-
nerov z Nitrianskeho, Trnav-
ského, Trenčianskeho a Bra-
tislavského kraja. Šéftréner 
mládeže pripomenul nevy-
hnutnosť neustáleho vzde-
lávania sa trénerov na všet-
kých úrovniach. Päťhodinové 
školenie, ktoré sa skladalo 
z teoretickej a praktickej čas-
ti odštartoval Miloš Krško. 
Vo svojej prednáške vysvet-
lil interakciu vzťahov tréner 
– hráč - tím na  amatérskej 
úrovni. Peter Čibík šéftréner 
žiakov futbalovej Akadémie 
AS Trenčín v ďalšom bloku 
nechal nazrieť do  trénin-
gového procesu a  fungova-

nia mládežníckej akadémie. 
Následne sa vo svojej pred-
náške zameral na  zdoko-
naľovanie teoretickej a  tak-
tickej stránky  obchádzania 
súpera v  žiackej kategórii, 
v priestorovej a časovej tiesni. 
Teoretickú časť uzavrel, ako 
tretí prednášajúci skúsený 
mládežnícky tréner futba-
lovej akadémie AS Trenčín, 
Marek Ďanovský. Jeho té-
mou bol rozvoj kondičných 
schopností hráča špecifickou 
formou. Po  teoretickej časti 
nasledovali v telocvični stred-
nej školy praktické ukážky 
tréningov. Prítomní sa dozve-
deli veľa teoretických a hlavne 
praktických vecí, ktoré môžu 
využiť v tréningovom procese 
vo svojich kluboch. Samotní 
tréneri, ako aj prítomní hos-

tia, vyjadrili presvedčenie, že 
takéto metodické zamestna-
nia sú veľmi potrebné, pretože 
posúvajú ich prácu o kus ďa-
lej. Taktiež sa zhodli na tom, 
že seminár trénerov v Bánov-
ciach neslúžil len k povinné-
mu naplneniu si licenčných 
povinností, ale bol aj akýmsi 
slávnostným spoločenským 
aj  stavovským stretnutím 
všetkých trénerov a ľudí pra-
cujúcich okolo futbalu. 

MFK Spartak touto ces-
tou ďakuje všetkým, ktorí 
pomohli k  realizácii tohto 
pracovného stretnutia. Hlav-
ne vedeniu SOŠ strojníckej, 
mestu, zástupcom futbalovej 
akadémie AS Trenčín, ako aj 
lektorom vzdelávania a všet-
kým trénerom, ktorí sa ho 
zúčastnili. (mš, aj)

Seminár futbalových trénerov

Hádzanárky v tomto roku stále víťazia

Zateplenie domov, fasády, rekonštrukcie domov a by-
tov, zámková dlažba, oplotenie, strechy, altánky, prí-
strešky, izolácie, čistenie a nátery strešných krytín, 
výmena rín. Tel. 0910 331 137.

VYPRATÁVANIE domov, bytov, garáží, pivníc, povál 
a nebezpečného odpadu zo striech a iných. 0910 331 137.

OPRAVA CHLADNIČIEK, BN, 0944  07  00  07, 
fb.com/ppelektronika

 H ľadá m opatrovateľ ku.  4 , 50 € na  hodinu. 
Tel. 038 760 71 05.
 Solídny dôchodca hľadá priateľku na spoločné chvíle. 
Tel. 0902 169 399.
 Predám 1-izbový byt v BN. Tel. kontakt: 0915 702 177
 Prenajmem 3-izbový byt na Dubničke. Tel. 0904 317 214.

INZERCIA

BBK Bánovce – Holíč 
69:83 (43:36)

Bánovskí basketbalisti 
neuspeli v zápase o priebežné 
1. miesto. V šlágri druhej ligy 
nestačili na  hráčov Holíča, 
ktorým podľahli 14 bodovým 
rozdielom 69:83. Zápas sme 
začali dobre, trojkou Hro-
madu, no zvyšné chvíle prvej 
štvrtiny patrili viac hosťom 
ako nám. Do stavu 10:11 sa 
tímy striedali vo vedení ako 
na  hojdačke, potom Holíč 
zaznamenal sedem bodov 
v rade a ujal sa osem bodo-
vého náskoku 10:18. I keď sa 
Rosenbergovi podarilo znížiť 
trojkou, hostia naďalej domi-
novali pod košom, kde sme 
mali problém s bránením ich 
urastených pivotov. Úvodná 
štvrtina skončila v prospech 
hostí, ale v druhej desaťminú-
tovke sme našli recept na sú-
pera. Ten spočíval v zrýchlenej 

hre a v zlepšenom pristupova-
ní k „podkošovým“ hráčom. 
Navyše vďaka trojkovým po-
kusom Kubalu a  Hromadu 
sme išli do najtesnejšieho ná-
skoku 30:29. V 15. minúte sa 
pri prieniku do koša zranil náš 
najlepší strelec z posledných 
zápasov, Ivan Lacko. Napriek 
tomu sme do veľkej prestáv-
ky držali opraty zápasu pevne 
vo svojich rukách. Inak to už 

bolo po zmene strán, keď sa 
Holíč vrátil k hre zo začiat-
ku stretnutia a  zlepšil obra-
nu, vďaka čomu vytváral tlak 
na našich strelcov. S blížiacim 
sa záverom stretnutia hostia 
prevzali iniciatívu a ujali sa 
vedenia. Aj keď sme sa pred 
pekne zaplnenou mestskou 
športovou halou snažili 
otočiť skóre, množstvo ne-
premenených pokusov nás 

pripravilo o dobrý výsledok. 
Bánovce – Holíč 69:83. 

Do športovej haly si v so-
botu našlo cestu viac ako 120 
divákov, a tí boli pred stretnu-
tím svedkami milej udalos-
ti. Bánovský basketbalový 
klub sa rozhodol poďakovať 
trom bývalým dlhoročným 
trénerom klubu. Menovite 
Štefanovi Kobzovi, prvému 
trénerovi v histórii klubu Iva-
novi Vlnkovi a Vladimírovi 
Raučinovi. Všetci sa výraz-
nou mierou pričinili o rozvoj 
basketbalu v našom meste. 

BBK: B. Hromada 21, R. 
Jancusko , D. Kubala 11, A. 
Lagin 8, R. Rozenberg 6, D. 
Hupka 5, I. Lacko 2, T. Pred-
ný 2, tréner: J. Urban. ŠTVR-
TINY: 18:26, 25:10, 16:29, 
10:18. TH BBK: 14/9. ROZ-
HODOVALI: Fáber a  Čer-
nický – 120 divákov.
  (aj, tp), foto: Dušan Čaniga

V šlágri kola neúspešní

KST BN a MsKS pozývajú 
21. ročník cestovateľského festivalu 

Hory, cesty, ľudia 2023 to sú zaujímaví ľudia, zaují-
mavé zábery, zaujímavé filmy… (takmer z celého sveta). 
Kedy: 4. marca 2023. Kde: v MsKS – ul. Janka Matušku 
(bývalý ZK ROH na Severe).

Program: 
 13.00–13.30h: Premeny Islandu, Ivan Kšiňan - Filip 
a Tomáš Vlnkovci
 13.45–14.15h: Európske Turecko - Trácia, Branislav 
Štefánik
 14.30–15.15h: Dobrovoľníkom v Kostarike, Tomáš 
Šmátrala
 15.30–16.15h: Krasové územia Malých Karpát 
a cesta do útrob najhlbšej jaskyne tohto pohoria, Ale-
xander Lačný
 16.30–17.15h: Brazília-cesta od Amazonského pra-
lesa k Atlantiku, Zdenko Somorovský
 17.30–18.15h: Zmeny počasia a klímy na Slovensku, 
meteorologické predpovede a  scenáre zmeny klímy, 
Milan Lapin
 18.30–19.15h: Biely Nenec, Marcel Rebro
 19.30–19.45h: Tombola + Divácka súťaž o najlepšiu 
prezentáciu
 20.00–21.33h: Diera, Michelangelo Frammartino 
2021, 93 min, � lm. 

Vstupné na celý deň: 3, 50€, v  cene tombola, (členo-
via KST, FK, SVTS, JAMESu: 3 €)
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 Uvažujete do budúcna aj nad 
tým, že by ste sa zúčastnili spolu 
v jednej posádke, otec a syn? 

Radovan: Najskôr ma to aj na-
padlo, no Dakar je veľmi náročný 
a  tvrdý šport. Šofér zodpovedá 
za celú trojčlennú posádku, videl 
som veľa úsekov a situácií, ktoré 
boli na hrane života, čiže ja by som 
sa tomuto radšej vyhol. Necháme 
to ešte oddelene, ja v jednom aute 
a syn v druhom, tak to bude naj-

lepšie. Samozrejme, nebránim sa 
tomu, ale zatiaľ nenastal ten čas. 
 Aký je to pocit, mať syna 
na takýchto nebezpečných prete-
koch, kde nie je núdza o krízové 
momenty?

Neprajem to nikomu zažiť, čo 
som zažil ja dvakrát počas prete-
kov. Keď sa prevrátili, keď doslo-
va váľali stromy. Je to psychicky 
náročné. To sú vtedy také ťažšie 
momenty, keď zápasíte s dunami 

a do toho ešte máte strach o svo-
je dieťa. Stretávali sme sa vždy až 
večer v bivaku, kde sme vyhod-
nocovali každý deň, rozoberali 
sme jednotlivé náročné situácie 
a úseky. 
 Ako ste vy prežívali najväčšie 
krízové situácie, napríklad pre-
vrátenie auta?

Tomáš: Keďže som tam bol 
prvýkrát, tak to bolo všetko veľ-
mi prekvapivé. Ale dôležité je 
plne dôverovať šoférovi, aj celej 

posádke ako jednému tímu, a sa-
mozrejme autu. To naše prevrá-
tenie sa na vrchu duny sa stalo 
navyše v noci, bola to samozrej-
me veľmi stresová situácia, ale 
práve dôvera v tieto tri veci mi 
veľmi psychicky pomohla. 
 Ako sa vám darilo zvládnuť 
technickú stránku navigácie, 
a čo bolo najťažšie? 

Tomáš: Najťažšie bolo nasta-
venie tzv. roadbooku, keďže to bol 

elektronický systém. Pri papiero-
vom si veľmi rýchlo prehodíte 
stránku, ale v  tomto je to niečo 
úplne iné. Sú tam však funkcie, 
ktoré sú veľmi prospešné, keď člo-
vek vie ovládať danú elektroniku.
 Vy ste mali v posádke repliky 
„Tatry Pumy“, opäť navigá-
tora – nestora Dakaru Jozefa 
Kalinu, ako ste sa dostali k tejto 
spolupráci?

Radovan: K nášmu „Pepovi“ 
Kalinovi, ku ktorému som mal 
dlhoročnú dôveru a ktorý súhla-
sil, že nám pôjde robiť navigátora, 
som sa dostal cez Róberta Kasá-
ka. V  ostrom Dakare rozhodu-
je okrem navigácie v meraných 
skúškach samozrejme rýchlosť 
za  použitia digitálnej techniky, 
no v kategórii „classic“ sa musí-
me sústrediť hlavne na pravidel-
nosť a používali sme ešte klasickú 
papierovú navigáciu, čo je určite 
zložitejšie. Ale zvládli sme to.
 Pri pojme Dakar si určite 
väčšina ľudí predstaví tropické 
počasie s  vysokými teplotami, 
bolo tomu tak?

Radovan: Tento rok to bol 
úplný opak. Za  50 rokov tam 
vraj ľudia takéto počasie nezaži-
li. Na maratónskej etape sme boli 
na  juhu pri Ománe, čo je jedno 
z  najsuchších miest na  planéte 
s minimálnymi zrážkami, no ten-
to rok sme tam boli 14 dní v daž-
di, v chlade, spávali sme na zemi, 
kde boli dva - tri stupne, a dokon-
ca aj snežilo. Takže bolo to dosť 
namáhavé. A tie dažde boli také, 
že sme doslova plávali s  autom 
v blate. Bolo to fakt veľmi zaují-
mavé, lebo človek nevedel, kam 
vlastne ide, aká tam bude cesta, či 
tam nie je nejaká jama, ale prešli 
sme to, a to bolo najdôležitejšie. 
 Je pravda, že súťažiaci jazdec 
okrem pilotovania musí občas 
použiť aj lopatu?

Áno. Ide sa v  púšti, kde sa 
občas niekoľkotonový kolos do-
slova zahrabe do piesku a vtedy 
neostáva nič iné, iba to, aby celá 
posádka vystúpila a  začala ka-
mión vykopávať lopatami. My 
sme sa dokonca ocitli v podob-
nej situácii ako Aleš Loprais, ten 
zachytil kolesom diváka, ktorého 
nemal šancu pred dunou vidieť. 
Túto situáciu som zažil o dva dni 
neskôr aj ja, keď za dunou vyko-
pávalo autá päť ľudí. Organizátor 
nás, žiaľ, pustil na trať. Po jednom 
skoku cez dunu som zbadal v po-
slednej sekunde autá a ľudí, načo 
som strhol volant a ostal som de-
sať centimetrov od nich. Zostali 
sme tam tiež zapadnutí a muse-
li sme sa stade vyhrabať. Pepo 
Kalina, ktorý šiel pre pomoc, sa 
po dlhšej chvíli vrátil s dvoma ka-
miónmi, ktoré nás museli odtiaľ 
vytiahnuť, lebo nepomohlo nič, 
ani plechy. Bolo to veľmi stresu-

júce, nakoľko tam už potom ani 
živá duša neprejde. 
 Určite je veľmi stresujúce ísť 
rýchlo, no zodpovedne, aby 
auto prešlo až na koniec súťaže? 
Nezväzovala vám ruky zodpo-
vednosť voči sponzorom? 

Najdôležitejšie je priviezť 
celú posádku v poriadku do cie-
ľa nielen súťaže, ale až po letisko 

v Prahe. Pre sponzora je samo-
zrejme prvoradé umiestnenie, no 
to zdravie je to najdôležitejšie. 
A dobré výsledky k  tomu, to je 
ten veľký bonus. 
 Od  začiatku ste sa umiestňo-
vali na  popredných priečkach, 
verili ste, že to tak dotiahnete až 
do cieľa?

Potom, čo sme vyhrali pro-
lóg, sme boli veľmi nabudení, no 
v ďalších etapách prišli aj nejaké 
dodnes pre nás nepochopiteľné 
penalizácie od usporiadateľov. Ja 
som sa snažil aj protestovať, no, 
žiaľ, bezúspešne. Následne prišli 
tie výdatné záplavy a nádej na pó-
dium sa trochu rozplývala. No ďa-
lej sme sa už bodovo držali, verili 
sme v auto aj techniku, ktoré boli 
perfektne pripravené a dúfali sme, 
že prídeme do cieľa. Dakar sme 
zvládli aj tento rok a tretia priečka 
bola taká čerešnička na torte. 
 Aký to bol pocit aj s tímom sa 
postaviť na  rampu a  zdvihnúť 
slovenskú vlajku?

Radovan: To je neopísateľný 
pocit, doprajem to každému, koho 
motošport baví rovnako ako nás. 
To je taký pocit, že v ten moment 
neviete, ako sa voláte. 
 Ako ste vy vnímali umiest-
nenie otcovej posádky na treťom 
mieste?

Tomáš: Super, veľmi sme sa 
tešili, keď sme sa to dozvedeli, ja-

sali sme v kabíne. Je to neopísa-
teľný pocit, človek musí byť tam 
a zažiť to. Pre celú posádku, ale aj 
mechanikov je to veľké zadosťu-
činenie, že ich robota na  aute, 
námaha na  trati, tie noci, kedy 
nespali, priniesli nakoniec ich ví-
ťazstvo a dostali auto na pódium.
 Plánujete sa zúčastniť na rely 
Dakar aj budúci rok?

Radovan: Ak budeme zdra-
ví, lebo ja hovorím, že to je zá-
klad, tak určite áno. Pôvodne 
som chcel, aby syn Tomáš skúsil 
Dakar ako pilot. Tomáš sa však 
rozhodol, že chce ísť opäť ako 
navigátor, nakoľko si s  Róber-
tom Kasákom veľmi dobre sad-
li. Nie som najmladší, ale práve 
preto chcem skúsiť aj ja ostrý 
Dakar. No a v kategórii „classic“ 
by sme chceli postaviť na štart 
určite aj našu repliku „PUMY“. 
Na sklonku tohto roka uvidíme, 
ako sa to vyvinie. 

Text: Lenka Karasová, 
 foto: Buggyra Racing

Skvelý úspech posádky Bánovčana 
Radovana Kazarku na Rely Dakar 2023

Dokončenie z 1. strany >>

Posádka Radovana Kazarku s replikou Tatra „Puma“.  Foto: Ivan Zajac

Servisné zázemie z bivaku

Zľava Jaroslav Kolář, Tomáš Kazarka a Róbert Kasák
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Pokládka zámkovej dlažby

tel.: 0911 05 11 89

Komplexná realizácia
pokládka dlažby

príprava lôžka
obrubníky

palisády
dovoz štrkovkyselica@pokladkazamkovejdlazby.sk


